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– Vi har i vår fullmäktige-
grupp träffat rektorer, lärare 
och föräldrar som är oroliga 
för brist på personal i hela 
skolsystemet. Rekrytering 
är det absolut största pro-
blemet. Därför har jag ställt 
frågor till Pernilla Tornéus 
(M) om läget inledde Carin 
Högstedt (V). 
Svaret var långt 
och fyllt av sta-
tistik. Andel 
behörig perso-

nal har gått ned de senaste 
fem åren, men ligger något 
över rikssnittet. Vad kan gö-
ras som inte redan är gjort? 
Högstedt riktade in sig på 
villkoren för t ex lärares 
möjligheter till fortbildning, 
forskning och utveckling. 
Tornéus var med på de no-
terna. 
–  Förekommer lite, sa hon, 
men samarbetet med Lin-
néuniversitetet kan bli bätt-
re.

En med-
borgare fö-
reslog att 
cykelvägen 

i Helgevärma ska bli möjlig 
att cykla på året runt. Nu är 
det lerigt och håligt. Hård-
gjord yta är förslaget. 
– Bifall till medborgarför-
slaget, yrkade Örjan Moss-
berg (V). Varför ska 200 
meter cykelväg vara urusel 
när resten av Växjö Runt är 
bra cykelväg?
– Vänsterpartiet är nya mil-

jöpartiet, anmärkte Nils 
Fransson (L) helt riktigt. 
Han hade läst morgonens 
nyhet om Naturskyddsför-
eningens ranking av parti-
ernas miljöpolitik där Vän-
sterpartiet är klart bäst.
Bara Vänsterpartiet ville 
förbättra cykelvägen med 
en hård yta, så Nils Frans-
son (L) har rätt: 
Även i Växjö är 
Vänsterpartiet 
bästa miljöparti.

Hål i vägen
Jon Malmqvist (KD) och 
Oliver Rosengren (M) 
hade ställt interpellationer 
till S-kommunalråden om 
deras kampanj: Nytt kom-
munhus för 700 milj kr eller 
12 nya förskolor? Det lilla 
ordet ”eller” ställer till det 
för den moderatledda ma-
joriteten. Malin Lauber (S) 
anser att de har gjort ett räk-
neexempel för att visa hur 
mycket pengar 700 milj kr 
är. S-kampanjen fick Malm-
qvist att ifrågasätta det goda 
debattklimatet som hittills 
rått. Frågan om användning-
en av ordet ”eller” ältades 
länge av framför allt Rosen-
gren. 
– Jag blir orolig för tonen 
i valrörelsen när jag lyss-
nar på denna debatt om en 

S-kampanj med 
räkneexempel, sa 
Eva-Britt Svens-
son (V). Det ver-
kar inte lovande. 

På frågan om S+V river upp 
beslutet om nytt kommun-
hus, om de vinner valet, så 
är svaret att det är en ekono-
misk fråga som inte går att 
ta ställning till i nuläget.
Knytts kommentar: 
Vänsterpartiets linje från 
första fullmäktigebeslutet 
2015 08 24 framstår som 
det enda rätta från början 
till slut. Vi sa då: Inget nytt 
kommunhus på stationsom-
rådet, bygg bostäder där, an-
vänd gamla kommunhuset 
ett antal år till. Det är till-
gängligt för alla, moderni-
serat och ombyggt för mas-
sor med pengar. Se över en 
framtida placering av nytt 
kommunhus. 
Om det är så dyrt som sägs 
att renovera det gamla kom-
munhuset – hur i fridens 
namn ska då ombyggnad till 
bostäder kunna finansieras 
med hyror på rimlig nivå? 

Valrörelse med god ton?

Ont om behörig personal

Det är sällan det händer 
men i fullmäktige tackade 
både Malin Lauber (S) och 
Cheryl Jones-Fur (MP) 

motionären Örjan 
Mossberg (V) för 
en mycket bra mo-
tion. Den handla-
de om att Växjö 
ska göra som Na-

turskyddsföreningen vill, 
nämligen ta med alla klimat-
utsläpp som förorsakas av 
importerade varor. 

– I dagsläget bortser Växjö 
från den konsumtionsbase-
rade klimateffekten av vår 
konsumtion av importera-
de varor och internationella 
transporter, sa Örjan. Det 
måste vi göra något åt.
Bara Vänsterpartiet biföll 
motionen men alla andra 
hade ett snarlikt förslag till 
beslut som vann. Växjös 
klimatarbete kommer att bli 
vassare efter den motionen.

Klimatet

http://vvaxjo.se

– Bygg inte sönder den fina 
innergården i kvarteret Krå-
kan, sa Örjan Mossberg 
(V) om den föreslagna de-
taljplanen. Förtäta gärna runt 
om men inte på den levande 
innergården med lekplatser, 
sittgrupper, miljöhus och 
härliga gräsmattor. Lyssna 
på hyresgästerna som värnar 

om barnens miljö och som 
inte vill ha höghuset på in-
nergården.
Bara Vänsterpartiet värna-
de boendemiljön visade det 
sig i 
vote-
r ing -
en.

Kråkan, Vintervägen

Behovet av fräscha och centralt belägna toaletter är stort. 
Detta tas upp i ett medborgarförslag. 
– Tyvärr kan inte kommunen kräva att privata fastighetsäga-
re bygger toaletter då de investerar i till exempel Tegnérgal-
lerian, konstaterade Ann-Christin Eriksson (V). Där för-

svann tyvärr centralt belägen toalett i samband med byte av 
fastighetsägare. Sofia Stynsberg (M), ordförande i tekniska 
nämnden, lovade bättre information och skyltning av befint-
liga toaletter. Frågan kommer att tas  upp i dialog med Växjö 
Citysamverkan och centrumhandlarna.

Offentliga toaletter -ingen skitsak!
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Eva-Britt Svensson, 1:a, 
Regionlis tan, 
71 år, Gamla 
Norr, Växjö. 
Har varit  
EU-parla-
mentariker, 

kommunpolitiker och vill 
nu arbeta som förtroende-
vald i Region Kronoberg. 
– Sjukvårds- och om-
sorgsfrågor engagerar 
mig mycket. Problemen 
med vårdköer och perso-
nalbrist ska lösas. Perso-
nalfrågor och rekrytering 
är viktiga – utan personal 
löser vi inte vårdköerna 

och vi får ingen bra, till-
gänglig vård. Vi vill infö-
ra 6-timmarsdag,  minska 
delade turer och  kom-
petensutveckla persona-
len. Förtroendevalda ska 
lyssna på personalen, de 
kan verksamheten bäst 
och måste få ökat infly-
tande över verksamheten. 
Allmän prostatascreen-
ing ska införas, barn- och 
ungdomspsykiatrins vän-
tetider ska bort. Vi kom-
mer även att arbeta för 
avgiftsfria kollektivresor 
för pensionärer i lågtrafik. 
eva-britt.svensson@vaxjo.se

Vänsterpartiets kommunpolitiker har 
besökt alla sex kommundelscentra 
det senaste året. Vi avslutade turnén i 
Gemla 4 maj. Där träffade vi företa-
gare, samhällsrådet och föreningsliv. 
Det är verkligen stimulerande att få ett 
samlat grepp kring orternas problem 

och glädjeämnen. 
Vi startade på BIWI Bygg AB, årets byggföretag i Sveri-
ge 2015 och -17, som bygger hus och gör renoveringar åt 
privatpersoner. Två personer startade 1995, idag är de 35. 
BIWI Bygg har planer på ett flerfamiljshus vid Fridhem 
2, där de redan har ett hus. Vi pratade livscykelanalyser, 
översvämningar och avsaknaden av planskild korsning 
med järnvägen. 
Sen fortsatte vi till ”Macken”, d v s affären med bistro 
mitt i byn. Här åt vi lunch och fick en pratstund med den 
nya ägaren. Vi samtalade om villatomtsbrist, ”skafferiav-
tal” dvs möjligheten för skola och äldreboenden att göra 
vissa inköp av lokala handlaren och hemsändningsbidrag.
På idrottsanläggningen Granvallen träffade vi Gransholms 
IF, där mycket ideellt arbete ligger bakom verksamheten. 
Nya omklädningsrum planeras och konstgräsplanen behö-
ver rustas upp för att ta hand om mikroplast. I klubbhuset 
mötte vi representanter för samhällsrådet och gick igenom 

aktuella frågor: Bostäder, detaljplan för Pellagårdsområ-
det, förskola, busshållplatser, stationsområdet, järnvägsö-
vergången, pendlingscykelväg till Växjö. I dag finns inte 
en enda villatomt att köpa. Växjö fullmäktige har bifallit 
motion från oss i Vänsterpartiet om att vara offensiva med 
planer, markköp och bostadsbyggande även utanför Växjö 
stad, men det går trögt. 
Vidare till ett givande samtal med rektor Magnus på sko-
lan. Största problemet är rekrytering, säger Magnus. Men 
84% behöriga lärare är inte så dåligt. 170 låg- och mel-
lanstadieelever, 27 i förskoleklass, vilket antyder en trend 
uppåt vad gäller antal barn i skolan. Ny förskola planeras. I 
avvaktan på den blir det paviljonger på skolgården. Social-
pedagog är ett önskemål. Vi talar om elevhälsa, skolskjut-
sar, simundervisning, ”hemmasittare” och mycket annat. 

Sista besöket blir Härensås mjölk, 
där Anders tar emot i sin två år gamla 
gårdsbutik, där varor från mejeriet säljs; 
mjölk, ostkaka, yoghurt, ost och annat, t 
ex korv, från andra lokala producenter. 

Anders hustru Inger har nyligen fått medalj 
av kungen för 23 års prima mjölk. Vi handlar 
med oss och drar hemåt efter en väldigt lyck-
ad dag i Gemla.
Carin Högstedt

NÅGRA AV VÄNSTERPARTIETS KANDIDATER
Daniel Liffner, 2:a, 

Regionlistan
33 år, Säterivä-
gen, Gemla
Gruppledare för 
Vänsterpartiet. 

– I Region Kronoberg ska 
vi ha en god och säker 
vård. Vi vill ta bort hyr-
personal, satsa på fast per-
sonal så alla patienter lär 
känna personalen. Krono-
berg exporterar mer än de 
flesta andra län och vi har 
fler industrijobb än många 
andra. Vi är därför käns-

liga för konjunkturer och 
marknadens många upp- 
och nedgångar. Därför ska 
vi ”konjunktursäkra” länet 
med att stärka yrkeshög-
skolorna och se till så vi 
snabbt kan ställa om och 
nyutbilda personer som 
vill eller måste byta karri-
är. Så skapar vi ett Krono-
berg som håller ihop!
Vad tycker du är viktigt? 
Hör av dig! 

daniel.liffner@kronoberg.se

073-444 04 22

                                             BESÖK I        GEMLA

Ann-Christin Eriksson, 7:a, Kommunala listan
69 år, Gemla. Ledamot i fullmäktige, utbild-
ningsnämnden och ersättare i Värends Rädd-
ningstjänst. 
– Den viktigaste kommunala frågan är våra 
barn och ungas framtid. Barngrupperna i för-
skolan ska minska och personaltätheten öka, 

särskilt i småbarnsgrupper. Skolans resurser ska anpassas 
efter elevernas behov. Alla måste kunna känna trygghet 
och studiero i skolan och kränkningar ska bort. 
Skolresultaten i Växjö fortsätter att falla. I Lärarförbundets 

rankning över bästa skolkommuner hamnar Växjö på plats 
191 av 290. Denna nedåtgående trend ska brytas! 
I Växjö byggs mest dyra bostadsrätter och villor. Det hjäl-
per inte dem som är i behov av hyresrätter med rimliga 
hyror. Vi vill även stoppa ytterligare utförsäljning av hy-
resrätter i Växjö kommun. 
De som föredrar att bo utanför Växjö tätort måste få möj-
lighet att bosätta sig där. Bristen på detaljplaner och tomter 
i våra kommundelar gör det svårt att välja boendeort. 

ann-christin.eriksson@vaxjo.se


